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17. prosince 2022

Titanik jménem Česká republika se potápí, ale na
palubě se stále tančí.

nespokojeny.cz/titanik-jmenem-ceska-republika-se-potapi-ale-na-palube-se-stale-tanci

17.12.2022

Vezeme se na Titaniku, jenž v

podpalubí nabírá každý den

hektolitry vody, a ti chudší už se

začínají dole topit. Nahoře na

palubě se však stále ještě

tančí a kapela jménem

Česká televize vyhrává k

tomuto tanci oslavné ódy.

Cestující z první třídy vášnivě

debatují o tom, že je naší povinností vyslat pomoc pasažérům jiného

parníku kamsi na východ od nás, aniž by si ve svém nekonečném

farizejství uvědomovali, že jde naše loď ke dnu a že bychom se v tuto

chvíli měli soustředit už pouze na záchranu našich námořníků, kteří

kdesi o 5 pater níže dýchají z posledních sil. Když je na tuto

skutečnost někdo upozorní, tak dotyčného okamžitě začnou

pomlouvat, kamenovat a označovat za jakéhosi agenta cizích

námořních sil. A u kormidla stojí kapitán, jenž sice vůbec

netuší, co se děje, ale všem na palubě vysílá signály, že se

nemají čeho bát a že již brzy budeme bezpečně v přístavu.

Jindřich Rajchl nabízí přehlednou rekapitulaci současného stavu v

oblasti energetiky pro ty, kterým doposud nedochází, v jak

dramatické situaci se aktuálně naše země nachází a jak devastující

efekt bude mít ekonomická sebevražda páchaná naší vládou na naše

občany a naše veřejné finance:

1) Nejpalčivější je aktuálně situace v oblasti cen elektřiny –

od ledna bude drtivá většina domácností a malých podnikatelů na

Fialově stropu – tedy zaplatí v koncové ceně cca 11,50 Kč za kWh.

https://www.nespokojeny.cz/titanik-jmenem-ceska-republika-se-potapi-ale-na-palube-se-stale-tanci/
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Což bude pro osoby patřící do střední vrstvy značně zatěžující, pro

ekonomiku většiny podnikatelů zničující a pro osoby v nižší příjmové

skupině (senioři, samoživitelé, mladé rodiny) zcela likvidační.

2) Reálná koncová cena však tento strop přesahuje a bude

přesahovat i nadále. Aktuálně je někde kolem 14 Kč/kWh s

předpokladem dalšího růstu. Tento rozdíl znovu doplatí pouze a

jedině naši občané, a to ve formě zvýšených daní v kombinaci s

inflací. Je pak už jen otázkou času, kdy politici pod tlakem rostoucího

zadlužování sáhnou i k dramatickému zvýšení daně z nemovitostí,

což bude další morovou ranou zejména pro naše seniory. Realita je

tudíž taková, že 11,50 Kč budeme platit z kapsy pravé a ten zbytek z

kapsy levé. Onen „strop“ je jen iluzí, která má ošálit zrak

našich lidí a ochránit tuto zoufalou vládu před jejím

pádem. Respektive prodloužit čas před tím, než k tomuto

nevyhnutelnému konci vlády národní zkázy definitivně

dojde.

3) Celkový efekt pro naše veřejné finance se ani zdaleka nebude blížit

oněm Stanjurovým vybájeným 180 miliardám. Zastropování u

domácností a malých podnikatelů přijde náš rozpočet na 320-350

miliard Kč. Zastropování u velkých firem si pak vyžádá na výdajích

300-700 miliard (dle vývoje ceny na spotu). Při nejlepším tak za

příští rok nasypeme výrobcům a zejména obchodníkům s

energiemi z našich kapes půl bilionu. Při nejhorším to bude

zhruba bilion. To samozřejmě bude znamenat naprostý rozvrat

našich veřejných rozpočtů, jakož i zásadní znehodnocení naší měny.

Mimochodem – kdybychom odkoupili oněch 30% akcií ČEZ, což by

nám umožnilo okamžitě snížit cenu elektřiny pro všechny subjekty v

ČR zhruba na pětinu současné hodnoty, tak by nás to nestálo ani

třetinu toho, co příští rok vyhodíme v rámci kompenzace za

zastropování cen doslova z okna. Jedním slovem

NEPOCHOPITELNÉ.



3/7

(P.S.: Může mi někdo prosím vysvětlit mechanismus toho, jak

přesně přispěje okradení našich podnikatelů a obyčejných lidí ve

formě přesunu jejich těžce vydělaných peněz do kapes energetických

gigantů k vítězství Ukrajiny nad Ruskem? Mně to nějak pořád

uniká.)

4) Až většině lidí přijde na jaře konečné vyúčtování

spotřeby elektřiny za rok 2022, tak se teprve rozjede

pořádné rodeo. Většina z nich si totiž stále ještě myslí, že ty zálohy

budou na pokrytí jejich celkových nákladů stačit. Chyba lávky.

Opravdu bych nechtěl být u toho, až tyto nízkopříjmové skupiny

budou onu obálku od svých dodavatelů energií otvírat. Myslím, že si

budou myslet, že v rámci tisku faktury došlo k chybě v podobě

umístění desetinné čárky. Bohužel tomu tak nebude.

5) V kombinaci s klesajícími zásobami plynu (ve středečním

videu jsem zmiňoval, že jsme na 91%, v době, kdy tento příspěvek

píšu, už je to jen 87%), jež nám při průměrné denní spotřebě v

zimním období vystačí sotva na 70 dnů, bude tento stav znamenat

naprostou devastaci rodinného rozpočtu většiny obyvatel v nižší a

střední příjmové skupině. A to bychom se ještě měli modlit, aby

letošní zima nebyla příliš tuhá a dlouhá. Jinak tady na konci února už

nebudeme mít ani kubík.

6) Po 5.2.2023, až vstoupí v platnost celoevropské embargo

na dovoz ropných derivátů z ruské produkce, se budu patrně

muset omluvit za mou predikci, že litr nafty bude stát na pumpě 100

Kč. Bude to totiž daleko víc. To, že nyní cena klesá, je pouhým

krátkodobým efektem skutečnosti, že se všichni snaží nakoupit z

Ruska co se dá ještě před tím, než nastane účinnost tohoto embarga.

Benzín a nafta budou buď stát naprosto astronomické sumy, nebo

prostě nebudou k dostání vůbec.

Proč neříkáte ohledně cen energií pravdu, pane premiére? 
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Ivana Kerlesová, předsedkyně Spolku pro dostavbu JETE

premiéra zkritizovala za jeho slova o energetice v jeho

nezapomenutelném mimořádném projevu.

Není pravda, jak uvádíte, že:

„…stát nemůže nic dělat s rostoucími ceny energie. Často se mne

ptáte, proč prostě nenařídíme ČEZu, aby prodával elektřinu levněji,

když ji vlastní stát. Odpověď je jednoduchá: v ČEZu jsou 30 %

vlastníkem soukromí akcionáři a ti mají své zájmy chráněné zákony.

Zatímco zájmem státu je dostatek energií za přijatelné ceny, zájmem

soukromého investora je zisk. A tyto dva přístupy se nyní dostávají

do konfliktu. Toto ale chceme změnit. Součástí naší strategie je, aby

stát získal v blízké budoucnosti pod kontrolu celou síť tuzemských

klíčových elektráren, tedy vlastní výrobu elektřiny. Není to řešení pro

tuto zimu. Bude to proces, jenž chvíli potrvá, ale chceme s tím začít

co nejdříve.“

Pravdou je, že:

stát (vláda) může bránit rostoucím cenám energií a navíc

musí! A to okamžitě. Pokud je pro ČEZ jako polostátní

podnik problematické vystoupení z burzy, nechť to učiní

samotný stát!

Jste pokrytec, když tvrdíte, že:

„…naším hlavním cílem musí být energeticky suverénní Česká

republika. Tedy republika, která bude schopna vyrobit maximum

energie sama a za přijatelné ceny. A v případě dovozu plynu a ropy se

bude schopna sama suverénně rozhodnout, od koho a za kolik je

nakoupí. Je zřejmé, že výsledky těchto kroků nepocítíme okamžitě.

Podle našich rozumných odhadů to potrvá minimálně 2 až 5 let.

Mezitím budeme čelit nejen nejistotě dodávek z východu ale zejména

vysokým cenám, které jsou výsledkem naší současné závislosti na

Putinově Rusku. I tady mám ale pro vás dobrou zprávu.“

http://spolekprodostavbujete.cz/jete/proc-nerikate-k-energiim-pravdu-pane-premiere/
https://www.nespokojeny.cz/fiala-je-trapna-karikatura-premiera-svobodne-ceske-republiky-to-neokeca/
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Pravdou je, že:

energeticky soběstační jsme už nyní! Takže pro zvyšování cen energií

není jediný objektivní důvod. V republice máme dostatek

elektřiny a v širším slova smyslu i energie. V její výrobě jsme

soběstační Elektřinu nám zdražuje obchodování na německé burze,

emisní povolenky a přenosová soustava. Jednu kilowatthodinu si

vyrobíme za 25 haléřů. Přes energetickou burzu v Lipsku ji

překupujeme za 16 korun

Opravdu si myslíte, že Češi jsou tak naivní, aby vám věřili, když

veřejně prohlašujete, že:

„… stát nemá dostatek peněz na to, aby plošně tento nárůst

kompenzoval v plné výši a všem. Žádný evropský stát to nedělá. Ale

všemi kroky, které jsem zmínil, říkáme zřetelně – nenecháme vás

padnout.“

Pravdou je, že:

například Francie cenu elektřiny pro občany a firmy reguluje.

Odběratelé za ni platí v přepočtu 2 koruny (za kWh). Proč se tak

nechová ČR?

Za spolek Pro dostavbu JETE říkám:

abychom zabránili dalšímu růstu ceny energie, musíme

zvolit jen radikální řešení: jednak opustit burzu s

elektřinou, jednak ustoupit od emisních povolenek, jednak

opustit Green Deal. Stát musí pro své občany zajistit dostupnou

energii, dostupnou vodu… Ačkoliv je spotová cena pro různé země v

Evropě v podstatě stejná, my – Češi – ji máme nejdražší v přepočtu

na kupní sílu.

Pro zvyšování cen energií přitom není jediný objektivní

důvod. Uranu je dost, uhlí také a stejně tak i plynu. Žádná

katastrofa, která by vyřadila elektrárny z provozu nenastala.

Rozhodnutí jsou pouze politická. Problém mají pouze ty státy
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(Německo, Švédsko apod.), které podlehly zelenému šílenství,

odstavily si jaderné a uhelné elektrárny a teď nemají proud. My

zatím máme vše v provozu. Proud jim tedy vyvážíme.

Pokud stát neudělá výše uvedené kroky, hrozí nám

chudoba, hlad a nepokoje.Ohromná ekologická katastrofa. Lidé

totiž místo plynem a elektřinou začnou topit odpadem a vším

možným.Podniky už teď krachují, nevyrábí, protože náklady vzrostly

tak, že i když zdraží o 100 procent, budou ve ztrátě. Když zdraží více,

lidé jejich výrobky nekoupí, protože na ně nebudou mít.

Přesně takhle začala hospodářská krize ve 30. letech minulého

století. Co následovalo, všichni víme.Nám krizi zavinila hloupá

politika EU a chamtivost finančních spekulantů, kteří jsou se

zkorumpovanými politiky jedna ruka.

A ještě něco, pane premiére:

ve svém dnešním projevu jste zapomněl připomenout, že

obchodování na burze prosadil tehdejší šéf ČEZ Martin Roman s

podporou ministerstva průmyslu, vedeného vaším stranickým

kolegou Martinem Římanem (ODS). Od tohoto okamžiku může ČEZ

tvrdit: „My neurčujeme cenu elektřiny, vytváří ji poměr nabídky a

poptávky na burze.“ Stejně, jako to dnes říkáte občanům vy. Styďte

se!

Fiala je trapná karikatura premiéra svobodné země. Brusel má svou poslušnou loutku.

Jestli se odřízneme od ruského plynu, čeká nás totální kolaps, nepochybují skuteční
odborníci.

https://www.nespokojeny.cz/fiala-je-trapna-karikatura-premiera-svobodne-ceske-republiky-to-neokeca/
https://www.nespokojeny.cz/jestli-se-odrizneme-od-ruskeho-plynu-ceka-nas-totalni-kolaps-shoduji-se-odbornici/
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